
   

IWEIN VAN AALST

Verslag ledenvergadering van zondag 21 januari 2024 
 
Aanwezig :  Michel  De  Gols  en Hilde,  Maria  De  Proft,  Frans Jansegers  en  Annie,
Freddy Maes en Martine, Eddy Merveillie, Nestor Roseleth en Daniëlle, Ariël Van Den
Bossche  en  Vera,  Reddy  Van  der  Borght  en  Clara,  Luc  Van  Der  Straeten,  Firmin
Verbrugge en Nadine, Michel Verhelst. 

Gasten: Louis De Brandt en Kris Moens, gasten van Reddy Van der Borght, Philippe
Renders (gastspreker) en echtgenote Lut. 

Menu : 
Voorgerecht  :  Ravioli van foie met espuma van veenbessen en gekaramelliseerde
appeltjes
Hoofdgerecht  : Lotte  met  risotto  van  tuinkruiden,  scheermesje  en  garnaaltjes,
basilicumsausje 
Dessert : Duo chocolade, roodfruit en rabarbercoulis 

De eerste ledenvergadering van 2024,en tevens nieuwjaarsviering, staat helemaal in
het  teken  van  de  Belgische  wijnen.  Onze  gastspreker  Philippe  Renders,  een
gediplomeerd  sommelier  en  passioneel  wijnliefhebber  komt  op  uitnodiging  van
voorzitter  Michel  De  Gols  vandaag  immers  een  warm  pleidooi  houden  voor  de
degustatie van Belgische wijn. Het spreekt dan ook voor zich dat bij deze gelegenheid
zowel bij het nuttigen van het voorgerecht als het hoofdgerecht een Belgische versie
van  de  godendrank  wordt  uitgeschonken  en  door  de  gastspreker  passend
becommentarieerd. Alvorens wij vervolgens het dessert krijgen geserveerd brengt de
heer Renders  een uiteenzetting over hoe en waarom de Belgische wijnen langzaam
maar zeker hun plaats op de markt veroveren. 

Hij start zijn verhaal met een kort historisch overzicht waarbij duidelijk wordt dat er
reeds ten tijde van de Romeinen in onze contreien aan wijnbouw werd gedaan, iets
waarvan  men  onder  andere  in  het  museum  te  Tongeren  nog  bewijzen  kan
terugvinden. Tijdens de middeleeuwen waren het vooral de financieel en economisch
machtige  abdijen  zoals  deze  van  Affligem  die  grote  wijngaarden  bezaten  en
uitbaatten. Voor de wijnbouw is echter niet alleen de kwaliteit van de grond maar ook
het klimaat van groot belang. Het is dan ook niet verwonderlijk dat er tijdens de 16e
-17e eeuw, een periode die klimatologisch als de kleine ijstijd wordt aangeduid, in
onze  streken  een  terugval  was.  Het  blijkt  immers   dat  de  meest  geschikte
wijngebieden zowel in het noordelijk als het zuidelijk halfrond tussen de 30e en de
50e  breedtegraad  zijn  gelegen  wat  meteen  betekent  dat  België  letterlijk  een
grensgeval is  en de minste temperatuurschommeling in het klimaat van belang is.
Momenteel  kent  België  5  regio's   waar  de  omstandigheden  gunstig  zijn  voor  de
viticultuur. In Vlaanderen zijn dat  het Westvlaamse Heuvelland, Haspengouw,  het



Hageland en de Limburgse maasvallei en in Wallonië het gebied tussen Samber en
Maas. In al deze streken heerst immers een gunstige combinatie van microklimaat en
een bodem bestaande uit zandleem.  

Het is pas met de toenemende welstand na de 2e wereldoorlog en het ontdekken van 
Frankrijk als favoriete vakantiebestemming dat het grote publiek in België meer en 
meer vertrouwd werd met de wijncultuur. Omstreeks 1960 kreeg de Limburger Jean 
Bellefroid het vermetele idee om zelf, hier in België met de wijnbouw te beginnen. Het
waagstuk van deze pionier werd een onvermoed succes en kreeg door de jaren heen 
steeds meer navolging. Gezien de klimatologische omstandigheden en de 
samenstelling van de bodem wordt er in België hoofdzakelijk witte en mousserende 
wijnen geproduceerd. In onze streken zijn het immers de druiven zoals de pinot gris 
en de chardonnay die het best gedijen. Clos d'Opleeuw, Entre Deux Monts, 
Chardonnay Meerdael, zijn slechts enkele van de wijgaarden die reeds hun 
uitstekende kwaliteit hebben bewezen. 

Het  is  dus  duidelijk  dat  ook  in  België  aan  wijnbouw  kan  worden  gedaan  en  dat
bovendien  de  gevolgen  van  de  klimaatopwarming  de  omstandigheden  steeds
gunstiger maken. Om een succesvolle wijnboer te worden is het echter niet voldoende
om binnen het  gepaste microklimaat over  de geschikte  grond te  beschikken.  Het
financiële kostenplaatje en de haast spreekwoordelijke Belgische regelneverij maken
het zowel voor de starters als de reeds gevestigde waarden niet evident om er een
rendabele onderneming van te maken. Daarom besluit onze gastspreker dan ook met
een  oproep  om  komaf  te  maken  met  de  regionaal  verbonden
“appellations”(appellation d'origine contrôlée en appellation d'origine protégée) en de
krachten  te  bundelen  tot  1  Belgische  appellation  wat  de  gemeenschap  van  de
wijnboeren  meteen  een  grotere  maatschappelijke  en  economische  slagkracht  zou
kunnen bezorgen. 



Na het traditionele vragenrondje lanceert Hilde, de echtgenote van onze voorzitter, het
idee  om  met  ons  gezelschap  eens  een  trektocht  langsheen  de  verschillende
wijngebieden te maken. Een voorstel dat uw bestuur toch even moet laten bezinken. 

De vergadering wordt afgesloten met een mededeling door Firmin Verbrugge die een
laatste stand van zaken in verband met ons Kortfilmfestival brengt en tevens een
warme oproep richt tot de leden om zich te engageren hetzij als jurylid , hetzij als
helpende hand op de dag van het festival. Ook namen van nog bijkomende sponsors
worden in dank aanvaard.   

Eddy MERVEILLIE
secretaris -verslaggever

Link naar onze webpagina 
https://www.aalstmarnixring.org/marnix-ring-iwein-van-aalst


